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Задания для контрольных работ по дисциплине 
«Иностранный язык» 

 Студенты должны выполнить один из трех вариантов в соответствии с последней цифрой шифра студенческого билета: студенты, шифр которых оканчивается на 1, 2, 3, выполняют вариант 1; на 4, 5, 6 – вариант 2; на 7, 8, 9 и 0 – вариант 3.
Контрольная работа № 2
Для того чтобы правильно выполнить работу № 2, необходимо изучить следующие разделы курса английской грамматики:

1. Времена действительного залога и страдательного залога (Active Voice, Passive Voice): Indefinite (Present, Past, Future); Continious (Present, Past, Future); Perfect (Present, Past, Future). Правила их образования и употребления. Способы их перевода на русский язык.

2. Модальные глаголы и их эквиваленты.

Вариант 1

Задание 1. Перепишите следующие предложения, подчеркните в каждом из них глагол сказуемое и определите его видовременную форму. Переведите предложения на русский язык.

Выполните по образцу:

	The letter has been written.
	Письмо написано.


has been written – Present Perfect, Passive Voice

1. Our countries are cooperating in solving major scientific problems.
2. We have improved the quality of most of our products and we hope to attract new buyers.
3. The scientist was asked about his publications.
4. All the obligations under the contract will be full filled in time.
5. Much attention is also being paid to developing countries.

Задание 2. Перепишите следующие предложения, употребив глаголы, данные в скобках, в соответствующей форме. Переведите предложения на русский язык.
Выполните по образцу:
	Betty often (to take) her young​er brother for a walk.
	Betty often takes her young​er brother for a walk.


1. In the past many firms (to operate) on a cash basis.

2. The owner just (to invest) some of his money into new businesses.

3. We (to try) to make more profit next fiscal year.

4. At present the mortgage payment often (to account) for 35 percent of the family budget, and sometimes more.

5. Large commercial banks (install) automatic teller machines nowadays.
Задание 3. Составьте предложения из предложенных слов в пассивном залоге и переведите их на русский язык. 

Выполните по образцу:
	(the office / clean / yesterday) 
	 The office was cleaned yesterday.
	Офис убрали вчера.


1. (stamps / sell / in a post office) 

2. (the house / paint / last month)

3. (how / this word / pronounce?)

Задание 4. Перепишите следующие предложения. Подчеркните в каждом из них модальный глагол или его эквивалент. Переведите предложения на русский язык.

Выполните по образцу:
	The delegation is to arrive in April.
	Делегация должна приехать в апреле.


1. Our company can't afford to buy these machines.

2. The announcement of the conference has to be made as soon as possible.

3. You should contact someone in this company interested in our programme.

4. The agreement is to be signed by the end of the year.
Задание 5. Измените активный залог на пассивный и переведите предложения на русский язык.
Выполните по образцу:
	This plant had fulfilled the plan by the end of month.

	The plan had been fulfilled by the end of month.


1. Foreign company pays tax at the same rate. 

2. Authorities can use taxes to support manufactures. 

3. Our legislation grants tax abatement to those who plan to expand production. 

Задание 6. Выберете нужный по смыслу модальный глагол или его эквивалент. Измените видовременную форму глагола, если необходимо. Переведите предложения на русский язык.
Выполните по образцу:
	I can play the piano.
	Я могу играть на пианино.


1. We ... go to the bank today. We don't have any money. 
2. I was tired, but I ... sleep.

3. When I was young I ... run very fast.

4. You ... go. You ... stay if you want.

5. It's a fantastic film. You ... see it.

Вариант 2

Задание 1.Перепишите следующие предложения, подчеркните в каждом из них глагол сказуемое и определите его видовременную форму, залог и укажите их инфинитив. Переведите предложения на русский язык.

1. Выполните по образцу:

	The letter has been written.
	Письмо написано.


has been written – Present Perfect, Passive Voice

         инфинитив – to have been  written
1.  Britain has adopted a phased programme of reductions in air pollution.
2.  Coal fires are not allowed in London.
3. A lot of pollution comes from cars, so let's hope, that electric cars, will be widely used in future.
4. Much noise pollution has been caused by traffic and aircraft.
5. The new enterprises in many countries have been export-oriented especially towards the developed industrial countries.
Задание 2. Перепишите следующие предложения, употребив глаголы, данные в скобках, в соответствующей форме. Переведите предложения на русский язык.
Выполните по образцу:
	Betty often (to take) her young​er brother for a walk.
	Betty often takes her young​er brother for a walk.


1. The company (to use) credit to buy assets next month.

2. The cash outflow (to exceed) the cash inflow last year.

3. The automobile agency (not to construct) its buildings yet.

4. Customers often (look) around for the highest return on their savings or the lowest rate they can get on a loan.

5. Now the Federal Reserve Bank (to influence) the level of business activity in various spheres of the economy.
Задание 3. Составьте предложения из предложенных слов в пассивном залоге и переведите их на русский язык. 

Выполните по образцу:
	(the office / clean / yesterday) 
	 The office was cleaned yesterday.
	Офис убрали вчера.


1. (glass / make / from sand)

2. (my bicycle / steal / a few days ago)

3. (how / these windows / break?)

Задание 4. Перепишите следующие предложения. Подчеркните в каждом из них модальный глагол или его эквивалент. Переведите предложения на русский язык.
Выполните по образцу:
	The delegation is to arrive in April.
	Делегация должна приехать в апреле.


1. The shareholders must appoint a director.

2. Prices are to regulate production and consumption in a market economy.

3. The Sales Manager shouldn't sign the contract before he studies all the documents carefully.

4. The company couldn't make a reduction in price but it had to deliver the equipment in shortest time.

Задание 5. Измените активный залог на пассивный и переведите предложения на русский язык.

Выполните по образцу:
	This plant had fulfilled the plan by the end of month.
	The plan had been fulfilled by the end of month.


1. Banks gave investment advice to us yesterday. 

2. The accounting office was conducting an audit of oil refining company in this         region. 

3. We sell a variety of software to many customers all over the world.
Задание 6. Выберете нужный по смыслу модальный глагол или его эквивалент. Измените видовременную форму глагола, если необходимо. Переведите предложения на русский язык.

Выполните по образцу:
	I can play the piano.
	Я могу играть на пианино.


1. We ... go to the bank today. We don't have any money. 
2. I was tired, but I ... sleep.

3. … you do it for me?

4. I'm free today. I ... go to the cinema.

5. The windows are very dirty. You ... clean them.

Вариант 3

Задание 1.  Перепишите следующие предложения, подчеркните в каждом из них глагол сказуемое и определите его видовременную форму, залог и укажите их инфинитив. Переведите предложения на русский язык.
1. Выполните по образцу:

	The letter has been written.
	Письмо написано.


2. has been written – Present Perfect, Passive Voice
3. инфинитив – to have been  written
1. Our University is successfully solving many complex scientific problems.
2. All the members of the Council have outlined the measures for further cooperation in the field of production, science and technology.
3. Our counterparts have just been shown round the factory.
4. All spheres of life will be represented at the exhibition    
5. Their imports of up-to-date equipment, services, etc. will grow more rapidly than it was expected.
Задание 2. Перепишите следующие предложения, употребив глаголы, данные в скобках, в соответствующей форме. Переведите предложения на русский язык.
Выполните по образцу:
	Betty often (to take) her young​er brother for a walk.
	Betty often takes her young​er brother for a walk.


1. Nowadays insurance payments, as a rule, (to make up) an important part of the family budget in the USA. 

2. The recession (to cause) a slowdown in the sale of new cars recently.

3. The shareholders (to have) a meeting tomorrow from 5 to 6.

4. The use of credit (to increase) our income last month.

5. I (to invest) some more money next year to expand my business.
Задание 3. Составьте предложения из предложенных слов в пассивном залоге и переведите их на русский язык. 

Выполните по образцу:
	(the office / clean / yesterday) 
	 The office was cleaned yesterday.
	Офис убрали вчера.


1. (you / invite / to the party last week?)

2. (this room / not / use / very often)

3. (three people / injure / in the accident)

Задание 4. Перепишите следующие предложения. Подчеркните в каждом из них модальный глагол или его эквивалент. Переведите предложения на русский язык.
Выполните по образцу:
	The delegation is to arrive in April.
	Делегация должна приехать в апреле.


1. The project can be financed by several companies.
2. All the workers operating the new equipment have to read the instruction very carefully and follow them.
3. You should arrange a visit to a factory where they have just installed some new mashines.
4. Such documents are to be signed by general Director.
Задание 5. Измените активный залог на пассивный и переведите предложения на русский язык.

Выполните по образцу:
	This plant had fulfilled the plan by the end of the month.
	The plan had been fulfilled by the end of the month.


1. Sellers bear all the taxes on its territory. 

2. The Bank of England implements the monetary policy. 

3. Banks charge interest. 

Задание 6. Выберете нужный по смыслу модальный глагол или его эквивалент. Измените видовременную форму глагола, если необходимо. Переведите предложения на русский язык.

Выполните по образцу:
	I can play the piano.
	Я могу играть на пианино.


1. Paula ... come to the meeting yesterday. She was ill.

2. Where is my bag? I ... see it.

3. We have a lot of food. We ... go shopping.

4. I don't usually work on Sundays but last Sunday I ... work. 
5. Marilyn is a very nice person. Yon ... see her. 
